
Protokół Nr IX/11
z IX sesji Rady Miasta Piły w dniu 31 maja 2011 roku 

w sali widowiskowej Młodzieżowego Domu Kultury w Pile
(czas trwania od godz. 12,00 – 18,10)

Obrady IX sesji Rady Miasta Piły otworzył  Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela 
stwierdzając, że w sesji uczestniczy 22 radnych (nieobecny radny Tomasz Rzemykowski) – lista 
obecności stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela  powitał przybyłych gości – lista obecności 
stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela  poinformował,  że  zgodnie  z  pismem 
Prezydenta  Miasta  Piły  wprowadził  do  porządku  obrad  sesji  projekt  uchwały  zmieniającej 
uchwałę Nr LI/620/10 Rady Miasta Piły z dnia 31 sierpnia 2010 r. w sprawie Statutu Osiedla 
Koszyce, jako pkt. 18 porządku obrad sesji.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela  zgłosił  wniosek  o  wprowadzenie  do 
porządku  obrad  sesji  projektu  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  działalność 
Prezydenta Miasta Piły, jako pkt 21 porządku obrad.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmian 
w budżecie miasta Piły na 2011 rok.

Za ww wnioskiem głosowało 20 radnych, 1 radny był przeciwny – wniosek został przyjęty  
większością głosów.

Porządek obrad sesji został przyjęty jednogłośnie.

Porządek obrad przedstawia się następująco:
 

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym – druk nr 82.

3. Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  działalności  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie 

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły – druk nr 78.

4. Projekt uchwały w sprawie Statutu Miasta Piły – druk nr 74.

5. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  woli  przystąpienia  do  pilotażowego  wdrażania 

standardów usług w zakresie bezdomności i przetestowania Modelu Gminnego Standardu 

Wychodzenia z Bezdomności w latach 2011-2013 – druk nr 77.

6. Projekt  uchwały w sprawie  wyrażenia  zgody na  zbycie  akcji  Spółki  Polskie  Górnictwo 

Naftowe i Gazownictwo S.A. - druk nr 72.

7. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Piły na 2011 rok -druk nr 84.



8. Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  stanowiących 

własność  Gminy  Piła,  położonych  w  Pile  w  rejonie  ulic:  Pocztowej-Marszałka  Józefa 

Piłsudskiego-11 Listopada -Konopnickiej – druk nr 75.

9. Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  bezprzetargowej  nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Piła – druk nr 76.

10. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wynajęcie  w  trybie  bezprzetargowym 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Piła – druk nr 83.

11. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Piła – druk nr 81.

12. Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  gruntowej, 

stanowiącej własność Gminy Piła – druk nr 79.

13. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości na rzecz 

dotychczasowego użytkownika wieczystego – druk nr 80.

14. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Piły -druk nr 85.

15. Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie parku miejskiego – druk nr 86.

16. Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły na obszarze wyspy – druk nr 87.

17. Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Glinianej  i  Przemysłowej  – 

druk nr 88.

18. Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Kraszewskiego i Lotniczej - 

druk nr 89.

19. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr LI/620/10 Rady Miasta Piły z dnia 31 sierpnia 

2010 r. w sprawie Statutu Osiedla Koszyce – druk nr 91.

20. Polityka przestrzenna miasta Piły – stan, zadania i plany – druk nr 90.

21. Projekt  uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi  na  działalność Prezydenta Miasta  Piły – 

druk nr 92.

22. Interpelacje i zapytania – druk nr 73.

23. Wolne wnioski i informacje.

24. Zamknięcie obrad.
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Informację w sprawie protokołu z VIII sesji Rady Miasta Piły przedstawił Sekretarz obrad 

Tomasz Pochylski – informacja stanowi załącznik do protokołu.

Protokół z VIII sesji Rady Miasta Piły został przyjęty jednogłośnie, bez odczytania.

Ad-2/

W punkcie „Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym” głos zabrali:

Radna  Wiesława  Sztaba  poprosiła  Przewodniczącego  Rady  Miasta  o  informację  w  sprawie 

otrzymanego druku „dane osoby ubezpieczonej”.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela  stwierdził,  że  interpretacja  Urzędu 

Skarbowego jest taka, iż by radni mogli posługiwać się laptopami, to korzyść, która z tego wynika , 

chodzi tu o miesięczny abonament i dostęp do sieci bezprzewodowej, jest dla radnego dochodem i 

musi  być  pobierana  zaliczka  na  podatek  dochodowy  w  wysokości  19%  tj.  ok.  15  zł. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  poinformował,  że  rozmawiał  z  Prezydentem  Szewcem  o 

oczekiwaniach radnych, by dostęp i możliwości wykorzystania tego komputera były większe, by 

radni mogli go użytkować w pełnym zakresie, służby prawne Prezydenta pracują nad tym tematem i 

niedługo będzie znana opinia.

Ad-3/

W sprawie „Sprawozdania Prezydenta Miasta Piły z działalności Prezydenta Miasta Piły w 

okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły” głos zabrali:

Radny Paweł Dahlke poprosił o dodatkowe informacje dotyczące pkt. 41 i 66.

Radna Wiesława Sztaba  poruszyła sprawę podziękowania pracownikom Urzędu za otrzymanie 

złotych medali.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski,  odpowiadają radnej Wiesławie Sztabie poinformował, iż 

taka uroczystość odbyła się w piątek, w Urzędzie Miasta; co do pozostałych dwóch pytań Prezydent 

przeczytał nazwiska osób, które wchodzą w skład Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego 

Miasta  Piły  i  tak  przedstawiciele  Rady Miasta  Piły  -  Włodzimierz  Bystrzycki,  Janusz  Kubiak, 
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Leszek Łado,  przedstawiciele  Prezydenta  Miasta  Piły -  Waldemar  Badziąg,  Grzegorz  Rzymski, 

Joanna Sasiak, przedstawiciele organizacji pozarządowych - Mieczysław Augustyn, Ks. Zbigniew 

Hul.  Lech  Gąsiorowski,  Ryszard  Pyziak,  Wiesława  Rataj,  Andrzej  Sadkowski,  Czesław 

Zieleniewski. Odpowiadając na pytanie dotyczące spotkania z Prezydentem Miasta Kołobrzeg Pan 

Prezydent stwierdził, że Kołobrzeg jest jednym z najlepszych przykładów w jaki sposób, na różne 

drobne projekty, wykorzystano możliwości, które zostały w poprzednich latach dane, dotyczy to 

zarówno dużej infrastruktury drogowej, jak i tej niewielkiej jak np. zagospodarowanie parków, to 

cały szereg pozytywnych doświadczeń, taka typowa wymiana doświadczeń.

Radny Zbigniew Pyziak poinformował, iż wyczytał taką informację, że rady gmin, do dziś, mają 

termin podjęcia uchwały w sprawie kąpielisk letnich, radny zapytał, czy taką uchwałę należy podjąć 

w Pile, czy dotyczy to tylko kąpielisk nadmorskich.

Dyrektor MOSiR Dariusz Kubicki potwierdził, że do dziś powinna zapaść taka uchwała, ale jej 

nie będzie, ponieważ brak jest kompletu wymaganych dokumentów, zarządzeniem prezydenta, do 

końca 2010 r. MOSiR miał przygotować dokumentację, m. in. operat wodno-prawny, ale go nie 

było, udało się go zrobić na początek maja, ale to było już za późno, w związku z tym zamiast 

kąpielisk będą akweny do kąpania, wiąże się to z nazewnictwem i tym, że MOSiR nie będzie mógł 

ubiegać się o pomoc finansową z dotacji z tego tytułu.

Radna Wiesława Sztaba stwierdziła, że wie o spotkaniu w piątek, ale to spotkanie trwało tylko 5 

minut i było na stojąco, a Pan Prezydent nie miał czasu się pogościć. Nawiązując do zapisów pkt 18 

sprawozdania  radna  poprosiła  o  poinformowanie  jakie  osoby  zostały  wpisane  do  Księgi 

Pamiątkowej Miasta Piły.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski,  odpowiadając radnej Wiesławie Sztabie stwierdził, że do 

pracy przychodzi się, by pracować, a nie gościć, zdaniem Prezydenta wręczenie kwiatów, chwila 

rozmowy jest właśnie podkreśleniem takiego momentu, a na świętowanie są specjalne dni; co do 

osób wyróżnionych wpisem do Księgi Pamiątkowej poinformował, że byli to Pan Ryszard Małecki, 

Zenon Mech, Franciszek Banasz, Zbigniew Wołkowski.

Radny Marian Barełkowski poprosił o dodatkowe informacje dotyczące pkt. 26 i 64.
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Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski poinformował, że przedstawiciel Solidarności wniósł o taką 

zmianę i ta zmiana została przyjęta.

Ad-4/

Projekt uchwały w sprawie Statutu Miasta Piły przedstawił Przewodniczący Rady Miasta Piły 

Rafał Zdzierela.

Przewodniczący Komisji poinformowali o przyjęciu przez Komisje Rady ww. projektu uchwały.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał  Zdzierela  poinformował,  że radni otrzymali  projekt 

statutu, z dwoma wnioskami, zgłoszonymi na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych, z czego 

pierwszy wniosek dotyczy § 22 ust. 2, jest to wniosek zaproponowany przez radnego Zbigniewa 

Kosmatkę, a dotyczy zamiany wyrazów z „czasu” na „terminu”, kolejna poprawka, zgłoszona 

przez radną Marię Kubicę dotyczy zmiany zapisu § 39 ust. 2 i 3, propozycja brzmi następująco:

1) § 39 ust. 2 – „Przewodniczący może czynić radnym uwagi dotyczące tematu, formy i 

czasu trwania ich wystąpień, a w szczególnie uzasadnionych przypadkach upomnieć mówcę.”

2) § 39 ust. 3 - „Jeżeli temat lub sposób wystąpienia albo zachowania radnego w sposób 

oczywisty zakłócają porządek obrad bądź uchybiają powadze sesji, Przewodniczący upomina 

radnego,  a  gdy  upomnienie  nie  odniosło  skutku  może  odebrać  mu  głos,  nakazując 

odnotowanie tego faktu w protokole.” Kolejne poprawki zgłoszone przez radną Marię Kubicę 

dotyczą zmian o charakterze stylistycznym, są one uwzględnione w wersji dostarczonej radnym na 

dzisiejszą sesję.

Radny Zbigniew Pyziak zaproponował zmianę zapisu w § 5 ust. 1 „nadaje się tytuł Honorowego 

Obywatela Miasta Piły” zamiast „nadaje honorowe obywatelstwo Miasta Piły”. Radny odniósł 

się do propozycji omawiania materiałów sesyjnych przez merytoryczne komisje, uznał, że wszyscy 

radni  powinni  mieć  możliwość  zapoznania  się  z  materiałami  sesyjnymi  i  wyjaśnieniami  osób 

kompetentnych z wydziałów.

Radca prawny Bożena  Krutulska-Góral  poinformowała,  że  zgodnie  z  ustawą  o  samorządzie 

gminnym art. 18 ust. 2 pkt 14  określa co należy do wyłącznej właściwości rady i jest napisane 

„nadawanie honorowego obywatelstwa gminy.”

5



Radny Paweł Dahlke zgłosił poprawkę do § 68 ust. 1 proponując dopisanie „oraz omówienia 

na pozostałych komisjach stałych.”  Radny uznał, że zaproponowany w statucie zapis pozbawi 

radnych wiedzy, którą powinni uzyskać na posiedzeniach na komisji i spowoduje, że radni będą 

chcieli ją pozyskać na sesji, a to spowoduje znaczne przedłużenie obrad sesji. 

Propozycję tej poprawki poparli radni Krzysztof Muchewicz i Wiesława Sztaba stwierdzają, że 

radni muszą mieć wiedzę z różnych dziedzin i powinni uzyskać ją na posiedzeniach komisji.

Odmiennego  zdania  byli  Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Janusz  Kubiak  i 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski.  Radni stwierdzili, że 

zapis  mówi  o  opinii  merytorycznej  komisji,  nic  nie  mówi o zakazie  omawiania  pozostałych 

materiałów  na  wszystkich  komisjach,  radni  podkreślali,  że  wszyscy  radni  mają  dostęp  do 

wszystkich materiałów, także w wersji elektronicznej, ponadto stwierdzili, że istnieje możliwość, iż 

przewodniczący  stałych  komisji  będą  mogli  zdecydować  o  podjęciu  dyskusji  nad  innymi 

materiałami, bo takiego zakazu nie ma.

Radny Paweł Dahlke stwierdził, że nie ma zakazu, ale obowiązku też nie ma, radny ponowił swój 

wniosek.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Paweł Jarczak, popierając zapis w statucie, nie podzielił 

obaw przedmówców stwierdzając, że radny nie pracuje tylko na komisji i na sesji, wiele informacji 

uzyskuje z innych źródeł, wszyscy radni otrzymują wszystkie materiały, czyli z każdą informacją 

każdy radny może się zapoznać.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński  również uznał, że gdy 

zajdzie  taka  potrzeba,  to  materiał  może być  omówiony na posiedzeniu  komisji,  bez  wyrażania 

opinii. Ponadto radny postulował o zmierzanie do zakończenia dyskusji i przegłosowania wniosków 

zgłoszonych na Komisji.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela zapewnił, że w praktyce będzie stosował takie 

rozwiązania,  jakie  stosują  inne  szczeble  samorządu  terytorialnego  i  będzie  konsultował  się  z 

przewodniczącymi.
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Radny Marian Barełkowski zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji.

Radna Maria Kubica stwierdziła, że bardzo szczegółowo wczytała się w ten statut, porównała go 

ze  statutem poprzednim,  wyraziła  aprobatę  dla  pracy  Komisji  Statutowej  za  jej  rzetelność,  za 

profesjonalizm i  przemyślane  zapisy.  Odnosząc  się  do zapisu §  68 stwierdziła,  że  chodzi  tu  o 

profesjonalne przygotowanie w poszczególnych komisjach do omawiania otrzymanych materiałów. 

Z zapisów wynika, że będzie opinia komisji wiodącej, a to pomoże zrozumieć sens podejmowanych 

uchwał.  Radna  opowiedziała  się  za  podtrzymaniem proponowanego  w  statucie  zapisu  oraz  za 

zamknięciem dyskusji.

Za wnioskiem radnego Mariana Barełkowskiego o zamknięcie dyskusji opowiedziało się 21 

radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu, wniosek radnego został przez Radę przyjęty.

Radca  prawny  Urzędu  Bożena  Krutulska-Góral  poinformowała,  że  §  61  mówi  o  tym,  że 

przewodniczący obrad,  za  zgodą  rady,  może  zarządzić  głosowanie  łączne  nad  grupą  poprawek 

interpunkcyjnych.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela zapytał, czy radni wyrażają zgodę na to, by 

propozycje radnej Marii Kubicy w sprawie poprawek interpunkcyjnych przegłosować łącznie 

– za ww propozycją Rada opowiedziała się jednogłośnie.

Za przyjęciem poprawek interpunkcyjnych łącznie głosowało 22 radnych.

Za  przyjęciem  wniosku  radnego  Zbigniewa  Kosmatki  dotyczącego  §  22  ust.  2  pkt.  2  w 

brzmieniu ”ustalenie terminu i miejsca obrad” głosowało 22 radnych.

Za  przyjęciem  propozycji  radnej  Marii  Kubicy,  by  §  39  ust.  2  i  3  otrzymał  następujące 

brzmienie: 

- § 39 ust. 2 – „Przewodniczący może czynić radnym uwagi dotyczące tematu, formy i czasu 

trwania ich wystąpień, a w szczególnie uzasadnionych przypadkach upomnieć mówcę.”

– § 39 ust. 3 - „Jeżeli temat lub sposób wystąpienia albo zachowania radnego w sposób 

oczywisty zakłócają porządek obrad bądź uchybiają powadze sesji, Przewodniczący upomina 

radnego,  a  gdy  upomnienie  nie  odniosło  skutku  może  odebrać  mu  głos,  nakazując 

odnotowanie tego faktu w protokole.” głosowało 19 radnych, 2 radnych było przeciwnych, 1 

7



radny wstrzymał się od głosu.

Radny Zbigniew Pyziak wycofał propozycję w sprawie zmiany zapisu w § 5 ust. 1.

Za  wnioskiem  radnego  Pawła  Dahlke  o  dopisanie  w  §  68  ust.  1  „oraz  omówienia  na 

pozostałych komisjach stałych” głosowało 11 radnych, 9 radnych było przeciwnych, 1 radny 

wstrzymał się od głosu.

Za przyjęciem uchwały w sprawie Statutu Miasta Piły Rada opowiedziała się jednogłośnie 

./Rada ponownie wróciła do tematu po pkt 6 porządku obrad/.

Ad-5/

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  woli  przystąpienia  do  pilotażowego  wdrażania 

standardów usług w zakresie  bezdomności  i  przetestowania Modelu Gminnego Standardu 

Wychodzenia z Bezdomności w latach 2011-2013 przedstawiła Dyrektor Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej Wanda Kolińska.

Przewodniczący Komisji poinformowali o przyjęciu przez Komisje powyższego projektu uchwały.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr IX/99/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-6/

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  akcji  Spółki  Polskie  Górnictwo 

Naftowe i Gazowe S. A. omówił Kierownik Biura Nadzoru Właścicielskiego Bogdan Kopeć.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr IX/100/11 stanowi załącznik do protokołu.

Rada powróciła do pkt. Ad-4/ 

Radna  Jolanta  Lubińska  stwierdziła,  że  popełniła  błąd  w  głosowaniu  nad  statutem,  a 

konkretnie nad § 68 i poprosiła o reasumpcję głosowania.

 

Radca prawny Urzędu Miasta Bożena Krutulska-Góral poinformowała, że w głosowaniu musi 

być zachowana kolejność, czyli reasumpcja głosowania nad punktem, który budzi wątpliwość, a 

następnie reasumpcja głosowania nad całością, czyli nad statutem.
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Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela zapytał,  czy  Rada  wyraża  zgodę  na 

reasumpcję głosowania nad poprawką zgłoszoną przez radnego Pawła Dahlke, a dotyczącą § 

68.

Za reasumpcją głosowania  nad poprawką dotyczącą §  68  opowiedziało  się  16  radnych,  5 

radnych było przeciwnych, nikt z radnych nie wstrzymał się od głosu. – Rada większością 

głosów opowiedziała się za reasumpcją głosowania.

Radny Czesław Jopek stwierdził,  że wstrzymał się od głosu, a nie jest to uwidocznione na 

wydruku z głosowania, radny wniskował o reasumpcję głosowania.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela zapytał, kto z radnych jest za wnioskiem 

radnego  Czesława  Jopka  o  reasumpcję  głosowania  w  sprawie  reasumpcji  glosowania 

poprawki zgłoszonej przez radnego Pawła Dahlke.

 

Za powyższym wnioskiem głosowało 20 radnych, 1 radny był przeciwny, 1 radny wstrzymał 

się od głosu, wniosek został przyjęty większością głosów.

Rada  przystąpiła  do  ponownego  głosowania  nad  wnioskiem  radnej  Jolanty  Lubińskiej  o 

reasumpcję głosowania nad wnioskiem radnego Pawła Dahlke.

Rada głosowała następująco: „za” - 18 radnych, „przeciw” - 3 radnych, „od głosu wstrzymał 

się „ - 1 radny – wniosek został przez radę przyjęty.

Rada przystąpiła do ponownego przegłosowania wniosku radnego Pawła Dahlke, by w § 68 

ust.  1  zdanie  brzmiało  następująco:  „Projekt  uchwały  wnoszony  na  sesję  wymaga  opinii 

właściwej merytorycznie komisji oraz omówienia na pozostałych komisjach stałych.”

Za ww wnioskiem głosowało 10 radnych, 11 radnych było przeciwnych, od głosu wstrzymał 

się 1 radny – wniosek nie uzyskał akceptacji Rady.

Radny Paweł Dahlke stwierdził, że to już drugie takie głosowanie, gdzie radni się mylą, a potem w 
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głosowaniu okazuje się, że to nie jeden radny, a dwóch lub trzech radnych się pomyliło, radny 

stwierdził, że był zbudowany tą dyskusją, nie była to dyskusja polityczna, a merytoryczna, ale teraz 

się zastanawia, czy decyzje są podejmowane przez radnych na sesji, czy przed sesją na klubach, 

radny  poinformował,  że  zwróci  się  do  pana  Przewodniczącego  o  wydruki  głosowań,  ponadto 

zapytał jak długo po głosowaniu można wnosić o reasumpcję. 

Racda prawny Urzędu Miasta Bożena Krutulska-Góral poinformowała, że każdorazowo, gdy 

zachodził taki przypadek, powoływano się na § 44 Statutu:

„ 1. Rada jest związana uchwałą od chwili jej podjęcia.

2. Uchylenie lub zmiana podjętej uchwały może nastąpić tylko w drodze odrębnej uchwały podjętej 

nie wcześniej, niż na następnej sesji.

3. Postanowienia ust. 2 nie stosuje się w odniesieniu do oczywistych omyłek.”

Pani Krutulska stwierdziła, że zawsze tak to było traktowane, że w momencie, gdy ktoś się pomylił, 

to na tej samej sesji stosowano reasumpcję głosowania, bo w innym przypadku trzeba by było na 

następnej sesji wywoływać uchwałę zmieniającą.

Rada przystąpiła do głosowania nad reasumpcją głosowania w sprawie uchwalenia statutu - 

„za” opowiedziało się 16 radnych, „przeciw” było 2 radnych, „od głosu wstrzymało się” 2 

radnych – wniosek został przyjęty. 

Radna  Małgorzata  Karwacka  i  radny  Zbigniew  Pyziak  zgłosili,  iż  inaczej  glosowali  niż 

wynika z wydruku.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela zwrócił się z pytaniem do radcy prawnego, 

czy w tej sytuacji powinien zgłosić wniosek o reasumpcję głosowania.

Radca prawny Urzędu Miasta Bożena Krutulska-Góral uznała, iż to chyba względy techniczne 

spowodowały  taką  sytuacje,  jeśli  wolą  Rady  jest  glosowanie  nad  reasumpcją,  to  może  być 

przeprowadzone.

Radny Zbigniew Kosmatka zaproponował, by wydrukować wydruki obu głosowań związanych ze 

statutem ponieważ może się okazać, że osoba, która wnosiła o reasumpcję, wcale się nie pomyliła. 

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela stwierdził, że te wydruki, od kilku miesięcy 

10



znajdują  się  na  stronie  Urzędu  Miasta  i  można  sprawdzić  jak  każdy  radny  głosował, 

Przewodniczący Rady zaproponował głosowanie bez użycia portali,  przez podniesienie ręki,  do 

czasu, aż system będzie działał sprawnie.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela  zapytał,  kto  jest  za  reasumpcją  przed 

chwilą  zakończonego  głosowania  -  „za”  opowiedziało  się  19  radnych,  „przeciwny”  był  1 

radny, „od głosu wstrzymało się” 2 radnych.

Za  wnioskiem  radnej  Jolanty  Lubińskiej  o  reasumpcję  głosowania  w  sprawie  statutu 

glosowało 16 radnych, 4 radnych było przeciwnych, 1 radny wstrzymał się od głosu, Rada 

przychyliła się do wniosku radnej.

Za podjęciem uchwały w sprawie Statutu Miasta Piły głosowało 14 radnych, 2 radnych było 

przeciwnych, 5 radnych wstrzymało się od głosu, uchwała została podjęta większością głosów 

– uchwała Nr IX/98/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ogłoszono przerwę.

Ad-7/

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Piły na 2011 rok, wraz z autopoprawką, 

przedstawiła Skarbnik Gminy Ewelina Ślugajska.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Radny Zbigniew Kosmatka poruszył następujące sprawy:

- wyraził zadowolenie z faktu, że mieszkańcy Motylewa odzyskali ulice, wpisane w ubiegłym roku 

oraz  z zainstalowania sygnalizacji świetlnej na przejściu przy Szkole Nr 12,

- nawiązując do zapisów strony 7 projektu uchwały dot. zabezpieczenia środków dla Miejskiego 

Ośrodka  Sportu  i  Rekreacji  w  kwocie  230.900  zł  poprosił  o  wyszczególnienie  kwot  na 

poszczególne zadania,  ponadto zapytał,  czy wydatki  zrealizowanych imprez były pokrywane ze 

środków MOSiR, czy dopiero są zapisywane, gdy impreza skończyła się jakiś czas temu,

- nawiązując do zakupu pierwszego wyposażenia dla Młodzieżowego Klubu Osiedlowego uznał, że 

do momentu rozwiązania kwestii organizacyjnych, związanych z Klubem, nie warto ruszać tych 

środków,
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-  zapytał,  czy zapis  „Park na Wyspie -  boisko piaszczyste  do rekreacji”,  skoro obejmować ma 

również plażę, nie jest zbyt wąski i nie spowoduje perturbacji.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Paweł  Jarczak  wyraził  zadowolone  z  powodu 

wprowadzenia  do  budżetu  zadania  „zakup  dwóch  łodzi  ratownictwa  wodnego  dla  Miejskiego 

Ośrodka Sportu i Rekreacji oraz zapytał na jakim etapie jest inwestycja dotycząca ul. Słowiczej i 

Jaskółczej.

Radny  Marian  Barełkowski, w  imieniu  mieszkańców  ul.  Żeleńskiego,  podziękował  za 

wprowadzenie zadania „Przebudowa ulicy Żeleńskiego od ul. Popiełuszki do ulicy Niemcewicza 

-krawężniki, jezdnia, chodniki, obrzeża, odwodnienie, zieleń.”. Do tych podziękowań przyłączyli 

się radni Lucjan Szutkowski i Rafał Zdzierela.

Radna Maria Kubica podziękowała za ujęcie w autopoprawce budżetowej zapisów dotyczących 

sygnalizacji świetnej ul. Lelewela i ogrodzenia placu zabaw przy ul. Świerkowej.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław Karpiński  wyraził,  nadzieję,  że 

zmiana w budżecie, jaka następuje poprzez dostrzeżenie takich spraw jak place zabaw na osiedlach, 

zieleń na osiedlach, budowa ulic osiedlowych, będzie kierunkiem trwałym.

Radny  Jacek  Bogusławski podziękował  za  wprowadzenie  wielu  nowych  zadań  na  Osiedlach 

Górnym, Staszyce, Gładyszewo.

Radna Wiesława Sztaba zapytała, kiedy zostanie wykonana  ścieżka rowerowa do Gładyszewa.

Radna  Małgorzata  Karwacka  wyraziła  zadowolenia  z  zakupu  pierwszego  wyposażenia  dla 

Młodzieżowego Klubu Osiedlowego Koszyce oraz z zamontowania masztu do stałej  ekspozycji 

flagi.

Skarbnik Gminy Ewelina Ślugajska m. in. stwierdziła:

MOSiR jest  jednostką budżetową i  obowiązują go przepisy ustawy o finansach publicznych,  w 

związku z tym może angażować środki wyłącznie do wysokości posiadanego planu, jeżeli nie ma 

zaangażowanych środków w ramach konkretnej klasyfikacji paragrafu może je wydatkować, czy 

podpisywać umowy.  Jeżeli  natomiast  zachodzi  prawdopodobieństwo,  że  zabezpieczonego planu 

finansowego  może  zabraknąć  do  dokonania  wydatku  lub  podpisania  umowy,  to  oczywiście 
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kierownik  jednostki  musi  zwrócić  się  pisemnie  z  prośba  o  dokonanie  zabezpieczenia  środków. 

Przekroczenie planu finansowego jest naruszeniem dyscypliny finansów publicznych i nie może 

mieć miejsca. Jednostki składają sprawozdanie miesięczne na podstawie którego prowadzona jest 

analiza i takich sytuacji nie ma. W związku z tym jednostka, mając jeszcze nie zrealizowany plan, 

może dokonywać wydatków, a później może wnosić o przesunięcie.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski m. in. stwierdził:

co do współpracy z WOPR i Strażą Pożarną, chcielibyśmy, by te dwie jednostki wypełniały swoje 

zadania statutowe, a my byśmy je wspierali, to będzie dobry początek, mamy kilka akwenów, ale 

dwa są coraz częściej uczęszczane, do tej pory miały żadną, albo bardzo słabą ochronę ratowniczą, 

chodzi  o  Zalew  Koszycki  i  rzekę  Gwda  i  dlatego  potrzebne  są  służby,  które  będą  w  stanie 

skutecznie reagować, co do ścieżki na Gładyszewo – nawet nie wiem w jaki sposób budowano 

wtedy tamtą drogę, kto był inwestorem, będziemy o takich rzeczach myśleli. Chciałbym również 

podziękować radnym koalicji, którzy pomagali w wyborze tych inwestycji, bo nie jesteśmy w stanie 

wszystkiego od razu zrealizować.

Dyrektor Wydziału Inwestycji i Nadzoru Jolanta Sobieszczyk m. in. stwierdziła:

Jaskółcza i Słowicza - finiszujemy z uzyskaniem pozwolenia na budowę, jak tylko decyzje zostaną 

wydane przystępujemy do przetargu.

Radny Zbigniew Kosmatka ponownie prosił o kwoty na poszczególne zadania realizowane przez 

MOSiR; w sprawie ścieżki na Gładyszewo stwierdził,  że 4 lata temu zrealizowało ją Starostwo 

Powiatowe, miała to być nowa, oszczędnościowa metoda, gmina dokładała do tego 60 tys; co do 

Jaskółczej i Słowiczej stwierdził, że mieszkańcy, na początku roku, zostali wprowadzeni w błąd, 

one były zapisane w budżecie 2010, a nie weszły do środków niewygasających dlatego, że nie były 

spełnione przesłanki formalne, zgodne z nową ustawą o finansach publicznych. 

Skarbnik Gminy Ewelina Ślugajska m. in. stwierdziła:

na tym etapie trudno jest powiedzieć ile będą kosztowały m. in. zawody balonowe, jeśli pan sobie 

życzy taką informację to na następnym posiedzeniu, albo na komisji, szczegółowo po rozliczeniu.

Radny Zbigniew Kosmatka stwierdził, że propozycje wstępne pewnie są, poprosił o ich podanie. 

Skarbnik Gminy Ewelina Ślugajska odczytała propozycje merytorycznego wydziału:
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Ogólnopolski Turniej Kadetów w Piłce Siatkowej – 20.000,-,

Bieg Wiosny – 10.000,- 

XVI Amatorskie Mistrzostwa Polski w Kolarstwie Górskim – 4.900,-

I Otwarte Mistrzostwa Polski w Brazylijskim Jiu-Jitsu – 6.000,-

Zawody balonowe – 150.000,-

Gala Jeździecka – 40.000.

Uchwała, wraz z autopoprawką, została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr IX/101/11 stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad-8/

Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  stanowiących 

własność Gminy Piła, położonych w Pile w rejonie ulic: Pocztowej-Marszałka Piłsudskiego-11 

Listopada-Konopnickiej omówiła Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Cyryla 

Dobecka.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr IX/102/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-9/

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Piła przedstawiła Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Cyryla 

Dobecka.

Przewodniczący Komisji poinformowali o przyjęciu powyższego projektu uchwały przez Komisje 

Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr IX/103/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-10/

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wynajęcie  w  trybie  bezprzetargowym 

nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Piła  zreferowała  Dyrektor  Wydziału  Cyryla 

Dobecka.
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Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr IX/104/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-11/

Dyrektor  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami  Cyryla  Dobecka  przedstawiła  projekt 

uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Piła.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr IX/105/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-12/

Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  gruntowej, 

stanowiącej własność Gminy Piła omówiła Dyrektor Wydziału Cyryla Dobecka.

Przewodniczący Komisji  poinformowali o wyrażeniu przez Komisje Rady pozytywnej opinii o 

powyższym  projekcie  uchwały,  Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan 

Szutkowski poinformował, iż wyłączył się z głosowania nad ww projektem uchwały.

Po  udzieleniu  dodatkowych  informacji  przez  Przewodniczącego  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju 

Miasta  Lucjana Szutkowskiego radnym Zbigniewowi Kosmatce  i  Leszkowi  Łado uchwała 

została podjęta większością głosów, przy 1 głosie wstrzymującym się – uchwała Nr IX/106/11 

stanowi załącznik do protokołu.

Ad-13/

Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w drodze  bezprzetargowej  nieruchomości  na rzecz 

dotychczasowego  użytkownika  wieczystego  omówiła  Dyrektor  Wydziału  Gospodarki 

Nieruchomościami Cyryla Dobecka.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr IX/107/11 stanowi załącznik do protokołu.
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Ad-14/

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  przedstawiła  Dyrektor Miejskiej 

Pracowni Urbanistycznej Iwona Wojtecka.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr IX/108/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-15/

Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  parku  miejskiego  przedstawiła 

Dyrektor MPU Iwona Wojtecka.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr IX/109/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-16/

Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły na obszarze wyspy omówiła Dyrektor Miejskiej 

Pracowni Urbanistycznej Iwona Wojtecka.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr IX/110/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-17/

Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ulic  Glinianej  i  Przemysłowej 

przedstawiła Dyrektor MPU Iwona Wojtecka.
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Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie- uchwała Nr IX/111/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-18/

Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej  Iwona Wojtecka omówiła projekt uchwały w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Piły w rejonie ulic Kraszewskiego i Lotniczej.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Za podjęciem uchwały głosowało 21 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu, uchwała została 

podjęta większością głosów – uchwała Nr IX/112/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-19/

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr LI/620/10 Rady Miasta Piły z dnia 31 sierpnia 2010 

roku w sprawie Statutu osiedla Koszyce przedstawił Sekretarz Gminy Roman Szarzyński.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr IX/113/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-20/

Politykę przestrzenną Miasta Piły przedstawiła Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej 

Iwona Wojtecka – prezentacja -materiał stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński m. in. stwierdził:

polityka przestrzenna wiąże się nie tylko z tymi zadaniami, które regulowane są przez ustawę o 

planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, ale masą innych programów, które Rada uchwala, 

polityka  przestrzenna  ma  wpływ  na  inwestycje,  które  miasto  podejmuje,  Komisja  Gospodarki 

Miejskiej przeprowadziła szczegółową dyskusję nad tym tematem, m. in. odbyło się spotkanie z 

Przewodniczącymi Rad i  Zarządów Osiedli,  skondensowany materiał  zostanie  przekazany panu 

Prezydentowi do dalszych analiz,  w tych wnioskach pojawiły się dwie sprawy, które dotyczyły 

szerszego zakresu gospodarki przestrzennej – przestrzeń publiczna i zagospodarowanie brzegów 
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rzeki  Gwdy,  chciałbym zwrócić  uwagę na  zagadnienia  dotyczące  spraw,  które  mają  historię  w 

kształtowaniu naszego miasta mianowicie ostatnio był wydany piękny album Państwa Zaranków i 

jak się przeanalizuje dokładnie ten materiał,  to można dostrzec dość charakterystyczną sytuację, 

miasto  było  bardzo  zniszczone,  później  nastąpiła  rozbiórka  miasta  przedwojennego  i  na  tym 

całkowicie oczyszczonym z zabudowy terenie zaczęto budować nową zabudowę, chciałbym jeszcze 

zwrócić  uwagę  na  to,  że  pokrycie  w  planach  przestrzennych  jest  bardzo  duże,  84%  w  skali 

powierzchni miasta, to jest ogromne pokrycie, jest część terenów, które nie mają planów, to jest 

teren Zamościa, w dużej mierze Osiedle Jadwiżyn, jest pytanie na ile plany, które obowiązują, są 

możliwe do realizacji, czy spełnią nasze oczekiwania, ale też  trzeba się zastanowić, jakie nasze 

zamierzenia nie są do realizacji w tych zapisach planistycznych, które obowiązują i to wymaga 

dalszej analizy.

Radny Krzysztof Muchewicz zapytał, czy można zagospodarować szerokie pasy drogowe w Pile, 

które są niewykorzystane, jako przykład podał ul. Michałowskiego na Podlasiu. 

Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej Iwona Wojtecka m. in. stwierdziła:

na obszarze miasta mamy plan zagospodarowania układów komunikacyjnych, układu zewnętrznego 

układu  ulicznego  oraz  systemy  komunikacyjne,  które  są  zawarte  w  miejscowych  planach 

zagospodarowania, jeżeli mówimy o pasie drogowym, pas drogowym, to jest działka, gdzie ma się 

znaleźć zieleń, ma się znaleźć infrastruktura, szerokość każdego pasa drogowego jest wyznaczana 

zgodnie z przepisami, zgodnie z klasą danej drogi.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski m. in. stwierdził:

trzeba podkreślić wagę tego dokumentu, który ma ogromną wiedzę poznawczą dla radnych, dużą 

dozę wiedzy o uwarunkowaniach planu, zamierzeniach, kierunkach, podstawowych zależnościach, 

jakie występują między dokumentami, ubolewać należy nad tym, co historia uczyniła z naszym 

miastem, stare miasto prawie nie istnieje, ale na gruzach starego miasta powstało nowe i naszą rolą 

będzie, korzystając z tych mechanizmów przestrzennych, tak zagospodarować tą przestrzeń, aby 

naszej społeczności służyła, ale również, by ci , którzy po nas przyjdą, mieli też coś do zrobienia, 

zmiany powinny być adekwatne do potrzeb i możliwości.

Ogłoszono przerwę.

Ad-21/
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Projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  działalność  Prezydenta  Miasta  Piły 

przedstawił Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Sebastian Dzikowski.

Radna  Teresa  Kasior,  jako  pracownik  kultury  Pilskiej  Spółdzielni  Mieszkaniowej,  która  jest 

organizatorem wielu imprez na terenie miasta, zwróciła się z prośbą do mieszkańców o tolerancję 

dla rożnych grup i stowarzyszeń, które taką rozrywkę propagują. Radna stwierdziła, że te imprezy 

nie odbywają się w stałych miejscach, odbywają się w różnym czasie, w różnych miejscach Piły i 

już uzyskały akceptację wielu mieszkańców Piły.

Radny  Tomasz  Pochylski,  przychylając  się  do  wypowiedzi  przedmówczyni  zaproponował 

ustawienie na wyspie ekranów wyciszających hałas.

Radna Wiesława Sztaba przypomniała, że Piła ma tradycje bawienia się długo, a każda impreza 

wymaga  wsparcia  zewnętrznego  i  odpowiedniego  zabezpieczenia,  jeśli  chodzi  o  ekrany  radna 

uznała, że raczej powinny one chronić mieszkańców bloków sąsiadujących ze stadionem, na którym 

odbywają się zawody żużlowe.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Paweł  Jarczak  stwierdził,  że  część  rzeczy  należy  do 

organizatora  imprez,  zwrócił  uwagę  na  to,  iż  sezon  imprez  masowych  trwa  2,  3  miesiące  i 

przychodzi na nie wielu mieszkańców.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski uznał, że impreza musi 

być zabezpieczona organizacyjnie, odpowiada za to organizator, ale organizator nie odpowiada już 

za to, co się dzieje 200, 500 metrów dalej i te uciążliwości, o charakterze chuligańskim, muszą być 

zabezpieczone przez stosowne służby.

Radny  Zbigniew  Kosmatka  stwierdził,  że  trzeba  mieć  świadomość,  iż  z  tego  typu  skargami 

będziemy się spotykać ponieważ zawsze znajdzie się ktoś, komu to będzie przeszkadzało, każda 

impreza,  szczególnie  nieodpłatna,  zawsze będzie budziła  duże zainteresowanie,  radny uznał,  że 

należy wyrazić ubolewanie, że ta pani odczuła uciążliwość z czegoś, co cieszyło zdecydowanie 

większą ilość osób, inną sprawą jest kwestia „umownej ciszy nocnej”, chodzi o to, by nie spotkać 

się z sytuacją taką, że jakaś grupka głośno się zachowująca, głośno rozmawiająca w środku nocy, 

nie będzie w takim zachowaniu widziała nic złego.

Prezydent  Miasta  Piły  Krzysztof  Szewc,  nawiązując  do  wypowiedzi  radnego  Zbigniewa 
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Kosmatki  stwierdził,  że  są  to  dwie  odrębne  rzeczy,  czym  innym  jest  organizacja  imprezy 

kulturalnej, a czym innym jest zapewnienie porządku i bezpieczeństwa na terenie miasta. 

Prezydent  Miasta  Piły  Piotr  Głowski  stwierdził,  że  należy  pamiętać,  iż  to  nie  prezydent 

organizuje  imprezy  tylko  zawsze  jest  jakiś  organizator,  przez  ostatnie  dni  przewinęło  się 

kilkadziesiąt tysięcy osób przez te wszystkie zorganizowane przedsięwzięcia i na tych imprezach, 

poza drobnymi wypadkami, praktycznie nic się nie wydarzyło, Prezydent  poprosił tych, którzy od 

czasu do czasu ucierpią, o wyrozumiałość.

Radny Paweł Dahlke  uznał skargę za bezzasadną, zaproponował, by informować mieszkańców, 

zamieszkujących  w  pobliżu  miejsc,  w  których  odbywać  się  ma  impreza  np.  poprzez  stronę 

internetową, by ludzie mieli możliwość, gdy im to przeszkadza,  np. noc spędzić gdzie indziej.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski stwierdził, że dołożono wszelkich starań, by ta informacja o 

zakończeniu imprez była dostępna i przestrzegana.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki potwierdził, że imprezy 

były dobrze zorganizowanie pod względem bezpieczeństwa.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela  zapytał  kto  jest  za  podjęciem uchwały  i 

uznaniem skargę za bezzasadną,  Rada jednogłośnie podjęła uchwałę –  uchwała Nr IX/114/11 

stanowi załącznik do protokołu.

Ad-22/

W punkcie „Interpelacje i zapytania” głos zabrali:

Radny  Zbigniew  Pyziak,  odnosząc  się  do  odpowiedzi  otrzymanej  na  złożone  interpelacje 

stwierdził, że po raz trzeci wnosił sprawę przejścia dla pieszych przy ul. 1 Maja i po raz kolejny 

otrzymał  taką  samą  odpowiedź  z  Generalnej  Dyrekcji  Dróg,  kolejna  sprawa  to  przejście  za 

Komfortem, które należy wyrównać – Pan Prezydent Miasta Piły Krzysztof Szewc stwierdził, że 

skoro radny jest niezadowolony z udzielonych odpowiedzi to powinien złożyć kolejne interpelacje. 

Radna Maria Miler,  w imieniu mieszkańców ul. Łącznej, podziękowała za szybkie naprawienie 

drogi oraz za ustawienie koszy na śmieci.
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Ad-23/

W punkcie „Wolne wnioski i informacje” głos zabrali:

Radny  Krzysztof  Muchewicz  zwrócił  uwagę  na  niebezpieczną  krzyżówkę  ul.  Śniadeckich  ze 

zjazdem z mostu, gdzie doszło już do kilku kolizji.

Radny  Zbigniew  Pyziak  poruszył  sprawę  rejonizacji  szkół  na  terenie  miasta  Piły  wnosząc  o 

cofnięcie nietrafnej decyzji. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Paweł Jarczak poprosił o interwencję i częstsze kontrole 

policji  i  służb miejskich łącznika między blokami  ul.  Okrzei,  a  Kościołem Św. Rodziny,  gdzie 

przesiadujące tam osoby spożywają alkohol  pozostawiając po sobie śmieci.

Radny Marian Barełkowski podziękował Prezesowi Spółki Wodno-Ściekowej GWDA za pomoc 

w nawiezieniu ziemi i trawy potrzebnej do do uporządkowania terenu ul. Kolbego i Wiatracznej 

Prezes Spółki GWDA Bogdan Giergielewicz poinformował o akcji nieodpłatnego przyjmowania 

odpadów z terenu miasta.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski zapytał jak długo będą 

trwały prace na rondzie przy al. Powstańców Wielk.

Radny Tomasz Pochylski  wskazując  newralgiczne  punkty w  drodze  dzieci  do  szkoły  jak  np. 

skrzyżowanie al. 500 Lecia z ul. Śniadeckich zaproponował założenie tam świateł, podobnie jest na 

skrzyżowaniu al. 500 Lecia z ul. Dąbrowskiego, radny poruszył również sprawę rejonizacji szkół 

przychylając się do propozycji radnego Zbigniewa Pyziaka.

Radna Wiesława Sztaba poruszyła następujące sprawy:

- rejonizacji szkół w pełni identyfikując się z wypowiedziami przedmówców,

- niebezpiecznego przejścia między nowymi blokami, a Kauflandem,

- zaniedbanych obrzeży ul. Bydgoskiej,

- nieuporządkowanych miejsc pamięci, np. pomnik ZNTK,

- wraku statku na rzece Gwdzie,

- śmietniska na ul. Walki Młodych.
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Radna  Maria  Miler  ponownie postulowała  o  zwiększenie  bezpieczeństwa  dzieci  idących  do 

szkoły, a przechodzących przez przejście na skrzyżowaniu al. 500 Lecia proponując zamontowanie 

tam  świateł,  a  w  przypadku  odpowiedzi  negatywnej  podanie  zapisów  formalno-prawnych 

uniemożliwiających to przedsięwzięcie.

Radna  Jolanta  Lubińska  postulowała  o  wykonanie  chodnika  -  zejście  z  wiaduktu  z  ul. 

Siemiradzkiego po prawej stronie.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Janusz  Kubiak  interesował  się  polityką  sprzedaży 

gruntów  wspólnotom  mieszkaniowy  –  chodzi  o  prostokąt  pomiędzy  ul.  Kilińskiego,  Placem 

Zwycięstwa, ul. Sikorskiego i deptakiem.

Przewodniczący Rady Osiedla  Staszyce  Marian Małecki  wnioskował  o wykonanie,  kosztem 

Gminy, schodów z ul. Poznańskiej do ul. Bohaterów Westerplatte.

Radny  Jacek  Bogusławski podziękował  osobom,  które  zareagowały  i  zgłosiły  sprawę 

zbeszczeszczonego  grobu  na  Cmentarzu  Zasłużonych,  oraz  Pani  Dyrektor  Sobieszczyk  za 

przyczynie się do polepszenia  bezpieczeństwa na ul. 500 Lecia- Siemiradzkiego.

Przewodniczący  Zarządu Osiedla  Motylewo Marek  Andruszkiewicz  podziękował  za  pomoc 

wszystkim  tym,  którzy  przyczynili  się  do  przywrócenia  zadań  Jaskółcza,  Słowicza,  ponadto 

poinformował o Festynie z okazji Dnia Dziecka.

Radna Teresa Kasior poinformowała o „Biegu pokoleń – raz do roku w koło bloku”.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki  poinformował  o 

przedłożonym radnym Biuletynie Narodowego Funduszu Zdrowia, w którym są zawarte informacje 

gdzie się leczyć i jakie są kontrakty, ponadto radny poinformował o skutkach ugryzień przez meszki 

i kleszcze.

Radny Paweł  Dahlke  stwierdził,  że  mieszkańcy Placu  Zwycięstwa  są  pozbawieni  możliwości 

dojazdu  karetki  pogotowia,  a  powodem  tego  jest  grodzenie  się  wspólnot.  Odnosząc  się  do 

organizowanych imprez stwierdził,  że informacja o nich była bardzo dobrze rozpropagowana, a 

jednym ze sposobów były naklejone plakaty na wiatach przystanków autobusowych, radny zapytał, 
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czy  prawdziwa  jest  informacja,  że  Urząd  przygotowuje  przetarg  na  obsługę  reklamową  tych 

przystanków.

Radny Krzysztof Muchewicz zaproponował, by z uwagi na remont al. Powst. Wielk. zwrócić się 

do policji, by w godzinach szczytu kierowała ruchem na tym odcinku.

Prezydent Miasta Piły Krzysztof Szewc m. in. stwierdził:

- grodzenie terenów w mieście – od sierpnia ubiegłego roku toczy się w sądzie sprawa dotycząca 

służebności drogowej, przed zakończeniem tego procesu, jedna ze wspólnot mieszkaniowych, w 

ubiegłym tygodniu,  zaczęła ten teren grodzić i  zakończyła to grodzenie,  w dniu jutrzejszym, w 

sądzie, zostanie złożony wniosek o udzielenie zabezpieczenia poprzez zakazanie uczestnikowi, tej 

konkretnej  wspólnocie  mieszkaniowej,  grodzenia  terenu,  a  w  związku  z  tym,  że  został  już 

zagrodzony,  o  rozgrodzenie  terenu,  wniosek  ten,  zgodnie  z  obowiązującym prawem,  musi  być 

rozpatrzony w trybie natychmiastowym, w tej sprawie była dokonywana wizja lokalna z udziałem 

sędziego,  jestem  przeciwnikiem  grodzenia  terenów  w  mieście,  uważam,  że  jest  to  coś 

niedopuszczalnego, zwrócimy się również do stosownych służb o udzielenie informacji, czy tego 

typu grodzenie nie  utrudnia dostępu np.  szpitalnemu oddziałowi ratunkowemu, straży pożarnej, 

policji,

- temat krzyżówki nowej obwodnicy z ul. Śniadeckich – o tym, że będzie zmiana organizacji ruchu 

były informacje miesiąc przed jej oddaniem, została tam położona tarka, która natychmiast zwraca 

uwagę jadących, zwróciłem się do pani Komendant o to, aby w tym rejonie była możliwość, jak 

najczęściej, wystawiania patroli ruchu drogowego, przede wszystkim kontroli prędkości, zwrócimy 

się  również do Komisji  Ruchu Bezpieczeństwa Drogowego o rozważenie innego,  dodatkowego 

oznakowania  np.. znaku stop, ale pewnie natychmiast zaczną się protesty, niestety wszystkim się 

nie dogodzi,

- zgadzam się z tym, że przejście przez park i dalej przez ul. Bema jest nienależycie oznakowane, ze 

strony Bema brak jest chodnika, będę starał się to jak najszybciej uzupełnić;,

- przejście  Osiedle Jadwiżyn do Kauflandu było wiele razy omawiane i po raz kolejny nie będę 

tego omawiał,

- wystąpimy do policji, nasi strażnicy również podejmą działania kontrolne łącznika przy Kościele 

Św. Rodziny,

- wszelkie odpowiedzi na piśmie będą po złożeniu interpelacji na piśmie, zgodnie z zasadami.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski m. in. stwierdził:

- rejonizacja szkół – ten dokument nie powstał wczoraj, Rozporządzenie Ministra Oświaty jest od 
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2004 r.,  było nieegzekwowane, to  oznacza,  że prawo nie  działało,  po to uchwalamy prawo, by 

wszystkie organy te zapisy egzekwowały, zmiany w rejonizacji dotyczyły tylko nowych nazw ulic i 

drobnych  korekt,  trzeba  zadać  pytanie,  dlaczego  państwo  takie  prawo  uchwaliliście,  my  je 

egzekwujemy,  żeby  funkcjonowało,  kiedy  z  gronem  osób  rozmawialiśmy  na  temat  jak  są 

przygotowywane dzieci do dalszej edukacji to pojawiły się głosy takie, że niektórzy rodzice, nie 

pytając  o  politykę  miasta,  dowolnie  kierowali  losem swoich  dzieci,  dochodziło  do sytuacji,  że 

dzieci z rejonu były w pewien sposób upośledzane, bo musiały uczyć się w dużych klasach, zamiast 

w  takich,  gdzie  zapisy  w  ramach  rejonizacji  dałyby  gwarancję  uczenia  się  w  przyzwoitych 

warunkach,  ponadto  przedłuża  to  czas  nauki,  patrząc  z  punktu  widzenia  prowadzenia  polityki 

miejskiej,  nie  można  doprowadzać  do  sytuacji,  że  pewne  szkoły  będziemy  musieli  zamknąć, 

chcemy doprowadzić do sytuacji, że we wszystkich szkołach będzie infrastruktura taka sama i nie 

trzeba  będzie  wybierać  szkoły,  bo  jedna  szkoła  ma  lepszą  infrastrukturę,  a  inna  gorszą, 

przyjmujemy około 600 osób do gimnazjum, a więc najpierw dzieci z rejonu, później  te,  gdzie 

uzasadnienie  było  związane  z  rodzinnymi  sytuacjami,  a  dopiero  jak  będą  wolne  miejsca  będą 

przyjmowane dzieci do poziomu limitów w szkole,

-  roboty w mieście – zbiegło się wiele inwestycji,  wykonawcy mają zamówione bardzo drogie 

maszyny, one przyjeżdżają w ich rytm postępów pracy, nie odważyłbym się zatrzymać prac na al. 

Powstańców w związku z tym, że są zawody na lotnisku ponieważ wykonawca mógłby powiedzieć, 

że musi opóźnić zakończenie robót i  nie będzie płacił  kar,  rondo jest  przejezdne,  pojawiają się 

czasowe utrudnienia, mamy do końca czerwca w planie zakończenie tej inwestycji, przy Kossaka, 

zostanie  ta  część  drogi  nie  zrobiona,  samo  skrzyżowanie  będzie  nie  zrobione,  ono  w  ramach 

naszych planów modernizacji ul. Kossaka będzie później wykonane,

-  wrak  na  rzece  Gwdzie  –  najpierw  chcieliśmy  pomóc  właścicielom,  są  jakieś  problemy  z 

odszkodowaniem,  w  tej  chwili  do  właściciela  należy  usunięcie  tego  obiektu,  jeżeli  nie  będzie 

można zrobić tego „po dobroci” to trzeba będzie podjąć kroki administracyjne, nie może taki obiekt 

szpecić miasta.

Radny  Zbigniew  Kosmatka  stwierdził,  że  rejonizacja  wynika  z  ustawowych  uregulowań 

obowiązujących  dla  szkół  publicznych,  kwestia,  czy  można  umieścić  dziecko  poza  rejonem 

traktowana była liberalnie do czasu, gdy powstała sytuacja, iż do jednej szkoły zgłosiło się z innych 

rejonów ponad 100 chętnych dzieci, co powodowało, że inna szkoła miała mniej klas, prawo było 

stosowane na zasadach zdrowego rozsądku, gdy dotyczyło to niewielkiej liczby dzieci, dziś stosuje 

się to w sposób restrykcyjny.

24



Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski  potwierdził, że tak właśnie jest, wszystkie wnioski, które 

miały  uzasadnienie,  zostały  rozpatrzone  pozytywnie,  w  tej  chwili  rozpatrywane  są  pozostałe 

przypadki indywidualnie.

Radna Wiesława Sztaba  zwróciła  się  z  prośbą o  rozważenie  możliwości  naprawy parkietu  w 

Gimnazjum Nr 5. 

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela  poinformował, że wpłynęło pismo od pani 

Prezes Uniwersytetu III Wieku, która prosi o oddelegowanie osoby do uczestniczenia w Radzie 

Programowej III Wieku, pismo to zostanie przekazane radnym drogą elektroniczną, a na następnej 

sesji taka osoba zostanie wybrana. 

Ad-24/

W związku z wyczerpaniem porządku obrad IX sesji  Rady Miasta Piły  Przewodniczący Rady 

Miasta Piły Rafał Zdzierela zamknął obrady IX sesji Rady Miasta Piły.

Protokołowała                                                           Przewodniczący Rady Miasta Piły

Urszula Głąb                                                                       Rafał Zdzierela
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